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Referat 

Teams-møte villreinutvalet 30. januar 2025 kl. 19.00 

 
Deltakere: 

Odd Gunnar Vikan, Karl Halvor Skårberg, Herman Tank-Nielsen, Atle Ulgenes, Jonas Aakre, 

Andre Botnen, Bernt Hagtor Augestad, Tor Helge Tveit (vara for Bekkestad) og Svein Erik 

Lund (sekretær).  

 

Saker: 
 

Sak 01/25: Bestandsvurdering 

Sekretær ga en kort gjennom av bestandsvurderingen. Det var generell enighet om 

bestandsvurderingene, med en liten bekymring knyttet til om kalvetilvekst kan være 

overvurdert, dvs. bli lavere enn 1.400 kalv.  Det ble enstemmig vedtatt følgende 

bestandsvurdering som legges til grunn for kvotevurdering; 

 

«Ved fastsetting av kvote for 2025 anbefales det å ta utgangspunkt i en bestandsstørrelse på 

4.000(+) dyr før kalving, en kalvetilvekst på opp mot 1.400 kalv og 900 stk. bukk 2,5 år og eldre 

ved jaktstart.» 

 

Sak 02/25: Kvoteanbefaling 2025 – 1. behandling 

Sekretær ga en kort gjennomgang av kvoteforslaget. Enighet om fortsatt fokus på uttak av 

voksen bukk. Tidlig i diskusjonen ble det fremmet et forslag om å redusere antall kort «voksen 

bukk 2,5 år og eldre» til 2.500.  

 

Det ble drøftet om det var rom for et lite uttak av kalv, ungdyr og simler. Dette for innsamling 

av vekter, starte på innsamling av cwd-prøver fra simle og gi valda mulighet til å gi et bedre 

tilbud til førstegangsjegere / ungdom. Forslaget om å tildele 250 kalvekort og 250 fridyrkort 

ble drøftet. Det ble reist spørsmål om en  med dette kunne risikere at det ble felt for mange 

hunnkalv og simler. Dvs. så mange at det kunne gå ut over muligheten til å nå bestandsmålet 

og fremtidig tilvekst. Det ble drøftet om kvoten kunne settes ned til f.eks. 150 av hver type. 

Korttypen vil bli svært ettertraktet og en stor andel vil trolig komme til fjells. Reinens 

begrensede arealbruk og praktisk erfaring med jaktuttak, tilsier at det er lite trolig med uttak av 

over 100 simlekalver og 150 simler. Dette vil ha liten påvirkning på fremtidig tilvekst og være 

lave tall i forhold til normal usikkerhet knyttet til kalvetilvekst og jaktuttak. Mer avgjørende 

blir uttaket de kommende år, noe ny bestandsplan vil sette rammene for. 

 

Med 7 mot 1 stemme ble følgende kvote vedtatt; 

«Det anbefales en total kvote på 3.000 dyr. Kvoten tildeles med 2.500 stk. av korttypen «voksen 

bukk 2,5 år og eldre», 250 stk. kalvekort og 250 stk. “valgfritt dyr”.» 

Mindretallet ønsket 3.000 av korttypen «voksen bukk 2,5 år og eldre» 

 

     



Kvoten foreslås med følgende oppfordring; 

 

• Alle vald henstilles om å prioritere korttypene «kalv» og «valgfritt dyr» til ungdom og 

førstegangsjegere. 

• Alle jegere henstilles om å forsøke å felle små kalver og små simler.  

• Jakttid fra og med 20. august til og med 21. september. 

• Dyreposisjoner gjøres tilgjengelig med 3 dagers forsinkelse. 

• Videreføre ordningen der det dispenseres fra kravet til skriftlige fellesjaktavtaler, jf. 

hjorteviltforskriften § 31. 

• Videreføre fungerende fredningssoner og vurder nye fredningssoner i andre områder. 

 

Henstillingene i kulepunkt 1 og 2 kunngjøres i ulike media for å nå så mange som mulig. 

 

Sak 03/25: Årsmelding 2024 

Årsmelding ble gjennomgått. Under tellinger tas inn navn på mannskap som deltok på vegne 

av villreinutvalet. Forslag til årsmelding legges frem for årsmøtet. 

 

Sak 04/25: Regnskap 2024 

Regnskap ble gjennomgått og de enkelte poster og prosjekter ble forklart. Regnskap sendes til 

revisjon og legges frem for årsmøtet. 

 

Sak 05/25: Budsjett 2025 

Forslag til budsjett ble gjennomgått. Deltakelse i prosjektet «adaptCWD» tas inn under 

inntekt/utgift. Arbeid med ny bestandsplan synliggjøres som egen post. 

 

Følgende forslag til budsjett legges frem for årsmøtet:  

 

Kostnader 2025 

Drift kr.  850.000,- 

Bestandsplan kr.  50.000,- 

Strukturtelling kr. 30.000,- 

Kalvetelling kr.  30.000,- 

adapCWD kr. 50.000,- 

Sum  kr. 1.010.000,- 

 

Inntekter 2025 

Restmidler drift kr.  400.000,- 

Tilskudd drift fellingsavgift kr.  250.000,- 

Tilskudd drift cwd-komp. kr. 200.000,- 

Restmidler bestandsplan kr. 50.000,- 

Restmidler telling kr. 60.000,- 

Tilskudd adaptCWD iht. avtale kr. 50.000,- 

Sum kr. 1.010.000,- 

 

 

Sak 06/26: Eventuelt 

• Bestandsvurdering: Det er uheldig at NINA sin bestandsmodell benyttes i forvaltningen 

uten kvalitetssikring eller annen vurdering, når modellen kommer frem til bestandstall som 

avviker svært mye fra det lokal forvaltning vurderer å være riktig. Dette må drøftes med 

involverte aktører. Ifm. forskningsprosjektet adapCWD er denne problemstillingen reist og 

det er planlagt et møte sist i februar for gjennomgang. NINA, Veterinærinstituttet m.fl. 

deltar. 



• Bestandsplan:  2025 er siste år i gjeldende bestandsplan. Villreinutvalet starter arbeidet 

med ny bestandsplan i 2025 med mål om å få denne godkjent før kvoteforslaget 2026. Det 

søkes om ekstra tilskudd til dette arbeidet. 

• Minimumstelling: Mange etterlyser en minimumstelling. Det undersøkes på nytt om det er 

kommersielt flyselskap som kan ha fly tilgjengelig for et slikt oppdrag. Om det som planlagt 

blir merket mange nye simler med GPS i vinter, så kan dette gjøre det mulig med en variant 

av minimumstelling i 2026. Dvs. gjennomføre en telling som er mindre resurskrevende og 

lettere å gjennomføre enn minimumstellingene som tidligere er gjennomført. Det startes 

arbeid med å planlegge for slik telling i 2026. 

• Årsmøte og vårmøte: Arrangeres på  Hotel Ullensvang 28.-29. mars. Forslag til tema / 

foredragsholdere sendes sekretær. 

• Valdkart: Papirkartet er snart utsolgt. Tank-Nielsen ordner skanning av kartet. 

• CWD: Veterinærinstituttet kontaktes for vurdering av sammenheng mellom alder på simler 

og eventuell risiko for å være smittet av cwd.  

 

 

Rødberg, 05.02.2025 

Svein Erik Lund 

 

 

 


